

လင်မယားကွဲပြီးနောက် မျှတတာဝန်ယူခြင်းကို..... သင်ဘာလို့ သိသင့်သနည်း?

၃/၂၇/၂၀၁၄အသစ်ပြောင်းလဲထားပါသည်။

မိဘများသည် အိမ်တွင်းဆက်ဆံရေးတရားရုံးသို့ မရောက်မှီ သူတို့ ၏အိမ်ထောင်ရေးကို အဆုံးသပ်ရပ်ဆိုင်းရန် ရောက်လာသောအခါ (သို့ မဟုတ် မိဘမျိုးနွယ်အမှုတွင် တရားရုံးငယ်သို့မရောက်မှီ) တရားရုံးသည် သူတို့ ၏ ကလေးများ မည်သို့ ဖြစ်လိမ့်မည်ကို ကိုင်တွယ်ရပါမည်။ အိမ်ထောင်ရေး/ဆက်ဆံပါတ်သက်ရေး ပြီးဆုံးသော် လည်း ယခင် အိမ်ထောင်ဖက်များ/နေထိုင်ဖက်များ နှစ်ဦးစလုံးသည် မိဘများဖြစ်နေပါလိမ့်မည် နှင့် သူတို့ ၏ ကလေးများသည် နှစ်ဖက်သောမိဘများနှင့် ပုံမှန်ဆက်ဆံရန် လိုအပ်သေးပါလိမ့်မည်။

တရားဥပဒေသည် မည်သို့ ပြောင်းလဲခဲ့သနည်း?

ကွာရှင်းသောမိသားစုများတွင် ကလေးများနှင့်ပါတ်သက်သော တရားဥပဒေများမှာ လွန်ခဲ့သော ရာစုနှစ်အတွင်း သိသိသာသာပြောင်းလဲခဲ့ပါသည်။ ၂၀ ရာစုအများစုအတွက် ကလေးများသည် သူတို့ ၏မိဘပိုင်ဆိုင်သော ပစ္စည်းဥစ္စာများကို တူညီလူနီးပါး ကိုင်တွယ်နိုင်ပါသည်။ နှစ်ဖက်စလုံးသည် ကလေး၏ကံတရားကို ထိန်းချုပ်ရန် အခွင့်အရေးကို တိုက်ခိုက်ယူပါလိမ့်မည် တရားရုံးသည် သူတို့ ၏ငြင်းခုံချက်များ ကြားရပါလိမ့် မည်။ နှင့် နောက်ဆုံးတွင် မိဘတဦးသည် “နိုင်” လိမ့်မည် နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ခွင့်ကို အပ်နှင်းခြင်းခံရပါလိမ့်မည်။ တခြားတဖက်မိဘသည် လည်ပတ်ခွင့်အခွင့်အရေးကို ချီးမြှင့်လိမ့်မည် ဖြစ်ပါသည်။

အချိန်ကြာလာသည်နှင့်အမျှ တရားသူကြီးများ၊ ရှေ့ နေများ၊ စိတ်ရောဂါအထူးကုများ နှင့် အခြားသူများသည် ထိုရလဒ်၏အကျိုးသည် ကလေးအပေါ်တွင် အကြီးမားဆုံးနှင့် တခါတရံ မျှော်မှန်းထားသည်ထက် ပိုမိုအနုတ် သဘောကိုဆောင်သည်ဟု တွေ့ ရှိအသိအမှတ်ပြုပါသည်။ တရားရုံးများနှင့် ဥပဒေပြုအဖွဲ့ သည် သူတို့ အာရုံ စိုက်မှုကို မိဘများ၏အခွင့်အရေးမှ ကလေးများ၏အခွင့်အရေးသို့ စတင်ပြောင်းလဲခဲ့ပါသည်။

မိဘအုပ်ထိန်းမှု အခွင့်အရေးများ နှင့် တစန့်များကို မည်သို့ ခွဲထုတ်သနည်း?

သူတို့ ၏ကလေးများအတွက်ကုန်ဆုံးသောမိဘအချိန်များအတွက် လက်ရှိအခေါ်အဆိုမှာ *မိဘအုပ်ထိန်းချိန်* (အလည်အပတ်မဟုတ်) *မိဘအုပ်ထိန်းမှုမူဝေခြင်း* သို့ မဟုတ် တယောက်သော *အိမ်နေမိဘသို့* တရားဝင် စောင့်ရှောက်ခွင့် တို့ ဖြစ်ပါသည်။

မိဘအုပ်ထိန်းမှု အခွင့်အရေးများနှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများကို ခွဲဝေရန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများသည် ယခုအခါ မိဘများသည် တဦးနှင့်တဦး အဆင်မပြေမှုများရှိသော်လည်း ကလေးကို ချစ်ခြင်း နှင့် ထောက်ပံ့မှုပေး နိုင်သော ဆက်ဆံရေးကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားသည်ကို အလေးပေးခဲ့ပါသည်။

မိဘအားလုံးသည် သူတို့ ၏သားသမီးစောင့်ရှောက်ရေးနှင့်ပါတ်သက်၍ တိကျသော အခွင့်အရေးများနှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများရှိပါသည်။ မိဘများ ကွာရှင်းခြင်း သို့ မဟုတ် ကွဲနေခြင်း ဖြစ်လာသောအခါ ပို၍ပင် အရေး ကြီးပါသည်။ တရားရုံး၏အခန်းဂဏ္ဍသည် ကလေး၏ “အကောင်းဆုံးအကျိုး” အတွက် ကာကွယ်ပေးသည် ကို

သေခြာအောင်လုပ်ဆောင်ပေးရန် ဖြစ်သည်။ သို့ ဘာသာကြောင့် မိဘအုပ်ထိန်းမှု အခွင့်အရေးများနှင့် တာဝန် ဝတ္တရားများကို မိဘများသို့ “ခွဲဝေခြင်း” ကို တိကျစွာဖော်ပြပါသည်။

မိဘများ သဘောတူညီခြင်းမရှိသောအခါ တရားရုံးသည် ကလေး(များ)၏ အကောင်းဆုံးအကျိုး ဖြစ်နိုင်သော သူကို စုံစမ်းရန် နှင့် အကြံပြုရန် တရားမူအုပ်ထိန်းသူ ကို ခန့်အပ်ရပါမည်။ ထို့အပြင် မိဘတဦးဦးမှ တောင်းဆို သော တရားဝင်အကြံပေးချက်တစ်ခုကို တင်ခဲ့လျှင် တရားရုံးသည် ကလေး(များ) ကို သီးသန့် တွေ့ ဆုံမေးမြန်း ပါလိမ့်မည် နှင့် အကယ်၍တရားရုံးသည် ကလေး(များ)သည် သူတို့ ၏ဆန္ဒကို ထုတ်ဖော်ရန် လုံလောက်သော ရင့်ကျက်မှုရှိပါသည် ဟုဆုံးဖြတ်လျှင် တရားရုံးသည် သူတို့ ထုတ်ဖော်သော ဆန္ဒကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါလိမ့် မည်။

မည်သည့်ကလေးမဆို “ရွေးချယ်” ရန် လိုအပ်ပါသည် နှင့် တရားရုံးသည် ကလေးတယောက်၏ တောင်းဆို ချက်ကို ခွင့်ပြုခြင်း သို့ မဟုတ် ငြင်းဆိုခြင်း အတွက် သမာဓိရှိပါသည်။ ကလေးများကို လာဒ်ပေးလာဒ်မှု သို့မဟုတ် အကြပ်ကိုင်မှုကို ကာကွယ်ရန် မည်သည့်မိဘမဆိုကလေးမှ စာဖြင့် သို့မဟုတ် ပြောဆိုခြင်း ကြေညာ ချက်တစ်ခုကို တရားရုံးကိုပေးရန် ခွင့်ပြုထားပါသည်။ နှင့် အကယ်၍ ထိုအရာမျိုးကို အဆိုပြုချက်ပေးခဲ့လျှင် တရားရုံးသည် ထိုအရာကို စဉ်းစားရန် ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပါ။

ခွဲဝေထားသော မိဘအုပ်ထိန်းမှုတွင် မိဘများသည် မိဘခွဲထုတ်ထိန်းသော အစီအစဉ်နှင့် အညီ မိဘ အုပ်ထိန်းမှု အခွင့်အရေးများနှင့် တာဝန်ဝတ္တရားအတိုင်း “ခွဲဝေ” ရပါမည်။ တဖက် သို့မဟုတ် နှစ်ဘက်စလုံး တာဝန်များကိုမည်သို့ ခွဲဝေယူမည် စသော အသေးစိတ် အဆိုပြုထားသော အစီအစဉ်ကို တရားရုံးတော်သို့ တင်ပြရပါမည်။ ကလေးများ၏အချိန်ကို မိဘများအတွင်း ခွဲဝေခြင်းသည် ညီမျှရန် မလိုအပ်ပါ။ တရားရုံးသည် ကလေးများ၏ အကောင်းဆုံးအကျိုးကို ဖြစ်စေလျှင် အစီအစဉ်ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ပါသည်။ တရားရုံးသည် ထိုအစီအစဉ်ကို နာယူရန် နှစ်ဖက်ကို ပြင်ဆင်ရန် နှင့် နာယူရန် သို့မဟုတ် ငြင်းပယ်ရန် မေးမြန်းပါသည်။ မိဘများသည် တရားရုံး၏ငြင်းပယ်မှုကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်သော အစီအစဉ်ကို တင်ပြရပါသည် သို့မဟုတ် တရားရုံးသည် မိဘခွဲထုတ်ထိန်းခြင်းကို လုံးဝငြင်းပယ်နိုင်ပါသည် နှင့် အိမ်တူတူနေမိဘတယောက်တည်းသာ နှင့် တရားဝင်စောင့်ရှောက်သူကို အမည်ဖော်ပေးပါသည်။

အိမ်အတူမနေမိဘများသည် သာမန်မိဘအုပ်ထိန်းချိန်တွင်ပါဝင်သော သလေးများ၏ကျောင်းနှင့် ပါတ်သက် သော လုပ်ငန်းများ၊ ကလေးများ၏ကျောင်းနှင့် ကျမ်းမာရေးနှင့်ဆိုင်သော မှတ်တမ်းများကိုဝင်ရောက်ကြည့် ရှုနိုင်ခြင်း၊ နှင့် ကလေးများ အိမ်နေမိဘမှ အသစ်နေအိမ်သို့ မပြောင်းခင် အကြောင်းကြားခြင်း အခွင့်အရေး ရှိပါသည်။ အတူမနေမိဘများသည် အခါတရံ အလေးအထောက်အပံ့ပေးရန် နှင့် ကလေး၏ ကျမ်းမာရေးကူညီ စောင့်ရှောက်မှု၊ ကုန်ကျစရိတ်ကို ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ပေးခြေရန် အမိန့် ပေးထားပါသည်။ မိဘ တဦး သို့မဟုတ် နှစ်ဦးလုံးကို ရရှိနိုင်လျှင် ကျမ်းမာရေးအာမခံကာကွယ်မှုကို ထောက်ပံ့ပေးရန် အမိန့် ပေးထားပါသည်။

တချို့ အထွေထွေ လမ်းညွှန်ချက်များကို စိတ်ထဲသိမ်းထားရမည်မှာ ဘာလဲ

- ၁. ကွာရှင်းခြင်း နှင့် ကွဲကွားခြင်းသည် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအမြင့်မားဆုံး အတွေ့အကြုံတစ်ခုဖြစ် အမှတ်ရပါ။ သင်ကိုယ်တိုင်နှင့် သင့်ကလေးများ၏ အချိန် ညှိနှိုင်းရန် ခွင့်ပြုပါ။

၂. ကလေးများ- သူတို့သည် ကွဲအောင်ဖြစ်ပေါ်စေခြင်းမဟုတ်ပါ နှင့် နှစ်ဖက်မိဘများသည် သူတို့ကို ချစ်ကြည်ကို သေခြာစေသည်။

၃. သင်သည် သင့်ကလေးကို သင်မကြိုက်သော သူ/သူမ တခြားမိဘများထက် ပိုချစ်သောကြောင့် မိဘကို သင်၏ကလေး အချစ်နှင့် လေးစားမှုရရန် အခွင့်အရေးရှိသည် ဟု မဆေဖန်ပါနဲ့ ။

၄. ကလေးများကို ဘက်များယူခြင်း သို့ မဟုတ် “ရွေးချယ်ခြင်း” ကို တွန်းအားပေးခြင်း သို့ မဟုတ် အားပေးခြင်း မပြုရပါ။

၅. ကလေး၏ ပုံမှန်လုပ်ရပ်များကို တရားရုံးအမိန့် အာဏာများကို လိုက်နာရန် မတားခွဲလျှင် ပြောင်းလဲခြင်း ရှောင်ရှားရမည်။

၆. မိဘအုပ်ထိန်းမှုအချိန် မတိုင်မှီ သို့ မဟုတ် အတွင်း အရက်သောက်ထားခြင်း သို့ မဟုတ် မူးရစ်ဆေးစား သုံးစွဲခြင်း မပြုပါနှင့်။

၇. သင့်ကလေးများသည် မိဘ နှစ်ဦးလုံး လိုအပ်ပါသည်။

၈. ကွာရှင်းခြင်း သို့ မဟုတ် ကွဲနေခြင်းသည် နှစ်ဖက်မိဘများအပေါ်တွင် တခါတရံ ငွေကြေးဖိစည်းမှုများ သို့ ဦးတည်နေပါသည် နှင့် စွန့်လွှတ်အနစ်နာခံခြင်းကို တခါတရံ လူတိုင်းလုပ်ရပါသည်။ သင့်၏ကလေးများကို တခြားမိဘကို မပုတ်ခက်ပဲ လိုအပ်ချက်များ နှင့် လိုခြင်သည်များ အတွင်းကွဲပြားခြင်း ကို သင်ကြားပေးပါ။

၉. အိမ်ထောင်ရေး ကွဲခြင်းသည် ကလေးများပေါ်တွင် အမြဲတမ်း ခက်ခဲစေပါသည်။ ကလေးများ ဝမ်းနည်း ခံစားရန် နှင့် သူတို့ လိုခြင်သောမည်သည့်အချိန်တွင်ပြောခွင့်ပေးရန် ခွင့်ပြုပေးပါ။ တရားရုံး လုပ်နည်းများ နှင့် စာရွက်စာတမ်းများအကြောင်း အသေးစိတ်များကို သူတို့ နှင့်ပစ်ပယ်ထားခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ပါ။

၁၀. အပြစ်ရှိသောမိဘများသည် သူတို့၏အိမ်ထောင်ရေးဆက်ဆံမှု ပျက်ပြားသွားသည့်အတွက် သူတို့၏ ကလေးများကို စည်းကမ်းချခြင်း နှင့်ဆုံးမခြင်း ကိုဝင်ရောက်လုပ်ရန်မလိုဟု ခံစားပါလိမ့်မည်။ စည်းကမ်းချခြင်း သည် သူတို့ ခွဲနေသောအခါ သည် မိဘအတူတူနေသောခါ နှင့်မလျော့စေရန် အရေးတကြီး လိုအပ်ပါသည်။ ကလေးများသည် အုပ်ချုပ်စည်းကမ်း တသမတ်တည်းသောအခါ ဆန့်ကျင်သောမိဘ အချင်းချင်းကြား လှည့်စား ခြင်း နည်းပါးပါလိမ့်မည်။ သင့်ကလေး၏မျက်နှာသာပေးခြင်း အထူးလုပ်ဆောင်သောဝယ်ပေးခြင်း သို့ မဟုတ် သင့်ကတိကို တည်အောင်မထိန်းနိုင်ခြင်းကို ပြုလုပ်ခြင်းမကြိုးစားပါနှင့်။

မည်သည့် မိဘအုပ်ထိန်းချိန် လမ်းညွှန်မှုများကို လိုက်နာ ရမည်နည်း

၁. ကလေးများနှင့် အိမ်မနေသူမိဘအကြား မကြာခဏ ဆက်သွယ်မှုကို ထိန်းသိမ်းထားပါ။ ထိုအရာသည် ကွာရှင်းသည့်အတွက် ကလေးများ၏ခံစားချက်များဖြစ်သော ငြင်းဆိုခြင်း သို့ မဟုတ် အပြစ်ရှိခြင်း ကို လျော့ကျ ရန် နှင့် သူတို့ သည် တခြားမိဘကို ဘယ်တော့မှမတွေ့ နိုင်တော့ဘူးဆိုသော ကြောက်ရွံ့ မှုကို ဖျော့ကျရန် အကူအညီပေးပါသည်။ ဤအရာသည် အထူးသဖြင့် ပိုငယ်သော ကလေးများအတွက် မှန်ကန်ပါသည်။

တရားရုံးတိုင်းသည် မိဘအုပ်ထိန်းချိန် အချိန်ဇယားကို စံ သို့ မဟုတ် ပုံစံ တခု ရှိပါသည်။ သင့်ရှေ့ နေ့ကို မေးမြန်းပါ သို့ မဟုတ် တရားရုံး၏ကွန်ရက် ဝက်ဘ်ဆိုက် တွင် စစ်ဆေးကြည့်ပါ။ စတင်ဆွေးနွေးရန်အတွက် မည်သည့်အချိန်ဇယားသည် ကလေးအတွက်အကောင်းဆုံးဖြစ်မည့် စံနှုန်းအမိန့် ကို ရယူပါ။ နှစ်ဖက်သောမိဘ များ စံနှုန်းအမိန့် တွင်ပါသော အပိုင်များ ဖြတ်ထုတ်မည် သို့ မဟုတ် ပြင်ဆင်မှု များကို (သို့ မဟုတ် မိဘ တဦးမှ တရားရုံးကို လျှောက်တင်ရပါမည်) သဘောတူမှု ရယူရပါမည်။

၂. တချိန် တိုင်းအချိန်တိုင်း သင်သည် သင့်အချိန်ဇယားကို ညှိရန်လိုအပ်ပါလိမ့်မည်။ လွဲမှားမှုကို ရှောင် ကြဉ်ရန် ဂူဝယ်လ် ပြက္ခဒိန် သို့ မဟုတ် အွန်လိုင်း အချိန်ဇယား စက်ပစ္စည်းများကို အသုံးပြုရန် စဉ်းစားပါ။ ကလေးများသည် မိဘအုပ်ထိန်းချိန် အချိန်ဇယားနှင့် တိုက်ဆိုင်နေ၍ အစီအစဉ်လုပ်ချင်ပါလျှင် တခြားမိဘကို မိဘအုပ်ထိန်းမှုအချိန် သဘောတူခြင်း နှင့်/သို့ မဟုတ် ပြန်လည်စီစဉ်ပေးခြင်းများ မေးမြန်းသင့်ပါသည်။ မိဘ များ၏အပြုအမူသည် သူတို့ ကလေးများ၏ ခံစားချက်ညှိခြင်းအတွက် အလွန် လွှမ်းမိုးနေပါသည်။ အိမ်အတူနေ ခွင့်ရမိဘသည် ပဏ္ဍိတကွဲများ တမင်တကာနှင့် ထပ်ကာတလဲ မဖန်တီးရပါ။

အကယ်၍ မိဘအုပ်ထိန်းချိန် အချိန်ဇယားကို ဖြတ်ချင်လျှင် သို့ မဟုတ် နှောင့်နှေးခဲ့လျှင် တခြားမိဘကို ဖြန့် ဖျက် ချက်ချင်းအကြောင်းကြားပါရန် နှင့် ကလေးကို အပြည့်အစုံရှင်းပြပေးပါ။ အတူမနေမိဘသည် အိမ်အတူ နေခွင့်ရမိဘ ကိုအကြောင်းမကြားပဲ တရားစင်သဘောတူခွင့်ပြုထားသောအချိန်ထက် နောက်ကျပြီးရောက်လာ ခဲ့လျှင် မိဘအုပ်ထိမ်းမှုအချိန် လက်လွတ်ဆုံးရှုံးပါမည်။

၃. ခွဲဝေထားသော အချိန်များသည် ကလေးများအတွက် မိဘများအတွက်လည်းသာယာသောအချိန် ဖြစ်သင့်ပါသည်။ မိဘများသည် တယောက်နှင့်တယောက် ကလေးများရှိနေချိန်တွင် ဆန့်ခြင်း သို့ မဟုတ် တိုက်ခိုက်ခြင်း မလုပ်ရပါ နှင့် နှစ်ဖက်မိဘများနှင့် အပြုသဘောဆက်ဆံရေး ထိန်းသိမ်းခြင်းဖြင့် ကလေးများကို ကူညီသင့်ပါသည်။

၄. ကလေးများ မျော်လင့်သောအချိန်တွင် ရရှိနိုင်ရန် နှင့် အဆင်သင့်ဖြစ်ရပါမည်။ အိမ်အတူနေခွင့်ရသော မိဘ သည် လည်ပတ်မှုများအတွက် ကလေးများ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ နှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာအတွက် ပြင်ဆင်ရပါမည် နှင့် မိဘများသည် အချိန်မှီ သယ်ယူပို့ ဆောင်ခြင်းအထောက်အပံ့ ပေးရပါမည်။ မည်သည့်ပြဿနာမဆို ယှဉ်ကျေးစွာ ဆက်ဆံခြင်းသည် ရှုတ်ထွေးမှုများ၊ စိတ်ပျက်မှုများ နှင့် ဒေါသကြီးမှုများကို ရှောင်ကြဉ်ရပါမည်။

၅. မိဘအုပ်ထိန်းသောအချိန်ကာလများတွင် မိဘများ နှင့် ကလေးများအချင်းချင်း မြင်တွေ့ ခွင့် ပြုပြီး အပြု သဘောဆက်ဆံရေးကို ထိန်းသိမ်းပါ။ တခြားသူများပါဝင်မှုရှိခြင်းသည် မိဘအုပ်ထိန်းချိန်အတွင်း ကလေး-မိဘ အတွေ့ အကြုံကို မှေးမှိန်စေခြင်းဖြစ်နိုင်ပါသည် ထို့ ကြောင့် အခြားသူများနှင့်အချိန်ဖြူးခြင်းကို - မိထွေးဖထွေး အမျိုး မိသားစုဝင်များ၊ အဖိုးအဖွားများ သို့ မဟုတ် တခြားဆွေမျိုးများ ကိုလည်း ကန့် သတ်ထားရပါမည်။ ကလေး များသည် သူတို့ မဘများ၏အချိန်နှင့် မပိုင်းခြားထားသော အာရုံစိုက်မှုများ ဖြစ်နိုင်လျှင်မကြာခဏ လိုအပ်ပါသည်။

၆. ကလေးများနှင့် သူ့ မိဘများပါဝင်ပါတ်သက်မှုသည် အလွန်အရေးပါပါသည်။ သင်ကိုယ်တိုင်ပေး ရသော- သင်ကြားခြင်း၊ စကားပြောခြင်း နှင့် ကစားခြင်း- သည် ငွေပိုက်ဆံဖြန်းခြင်းထက် ပိုအရေးကြီးပါသည်။

၇. ကလေးများနှင့် မိဘအုပ်ထိန်းမှုအချိန်မျှဝေခြင်းကို တယောက်အပေါ်တယောက် စစ်ဆေးရာတွင်အသုံးပြုခြင်း မပြုရပါ။ ကလေးများကို သူလျှို့အဖြစ် အသုံးမပြုရပါ။ တခါတရံ ကလေးစိတ်ထဲတွင် မိဘများသည် အချင်းချင်းမုန်းသည်ဟုထင်မှတ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် အကယ်၍ ကလေးများသည် မိဘတယောက်ကျေနပ်ရန် မည်သည့်အရာမဆိုလုပ်ခဲ့လျှင် သူတို့ သည် တခြားမိဘကို မကြိုက်လိမ့်မည်ဟု ခံစားပါလိမ့်မည်။ သူတို့ သည် သူတို့ မိဘတယောက်ဆုံးရှုံးသည်ဟုခံစားရသည် နှင့် တခြားမိဘကိုဆုံးရှုံးမည်ကို ကြောက်ရွံ့ နေပါသည်။မိဘများသည် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် လေးစားမှုရန် နှင့် ကလေးများကိုချစ်ရန်သင်ကြားပေးရန် နှင့် မိဘနှစ်ယောက်လုံးကို လေးစားရန် ပြသသင့်သည်။

၈. ကလေးများသည် သူတို့ ၏လိုအပ်ချက်များ ဆက်စပ်သောဆုံးဖြတ်ချက်များ သဘောတူညီမှုအတွက် ကြိုးပမ်းရန် လိုအပ်ပါသည်။ ထိုအရာသည် အထူးသဖြင့် စည်းကမ်းချခြင်း နှင့်ပြင်ဆင်ဆုံးမပေးခြင်း နှင့်ပါတ်သက်၍ အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ ထို့ကြောင့် မိဘများသည် အချင်းချင်းအားထုတ်ခြင်းဖြင့် ပျက်ပြားအောင် မလုပ်ပါနှင့်။

၉. အကယ်၍သင်သည် အိမ်တွင်စောင့်ရှောက်ခွင့်ရှိသောမိဘဖြစ်ခဲ့လျှင် အိမ်တွင်စောင့်ရှောက်ခွင့် မရသော မိဘကို ကလေးများ၏ကျောင်း စွမ်းရည်အစီရင်ခံချက်များကို မိတ္တူကူး ပေးပို့ ပေးပါ။ အိမ်တွင် စောင့်ရှောက်ခွင့်မရသော မိဘသည် ကလေး၏ စွမ်းရည်အစီရင်ခံချက်များနှင့် ပြင်ပသင်ရိုးညွှန်းတမ်းကျောင်း လှုပ်ရှားမှုများ အကြောင်း သတင်းအချက်အလက်များကို မေးမြန်းပါလိမ့်မည်။ ကျောင်းလှုပ်ရှားမှုများဥပမာ မိဘ-ဆရာ ဆွေးနွေးပွဲများ တွင် မိဘနှစ်ဦးလုံး ဝင်ရောက်ပါဝင်ခြင်းသည်လည်း အလွန် အရေးကြီးပါသည်။

၁၀. အိမ်တွင်စောင့်ရှောက်ခွင့်ရှိသောမိဘသည် အိမ်တွင်စောင့်ရှောက်ခွင့်မရသော မိဘ နှင့်အတူနေစဉ် ကလေးလိုအပ်သော အဝတ်အစားထောက်ပံ့ နှင့် ကိုယ်ပိုင်လိုအပ်သည်များ အတွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိပါသည်။ သာမန်ဆိုလျှင် အိမ်တွင်စောင့်ရှောက်ခွင့်မရသော မိဘသည် သူ သို့ မဟုတ် သူမအိမ်တွင် ကလေးများ အတွက် ဘီဒိုထားမည်မဟုတ်ပါ။ ထို ပစ္စည်းများကို ကလေးနှင့်အတူ သို့ မဟုတ် ဖြစ်နိုင်လျှင် လည်ပတ်ပြီး သောအခါ ပြန်လည်ပေးအပ်ရပါမည်။

၁၁. ကလေးအထောက်အပံ့အခွင့်အရေး နှင့် မိဘအုပ်ထိန်းချိန်သည် တရားရုံးအမိန့် များ သီးခြားစီဖြစ်ပါသည်။ အကယ်၍ အိမ်တွင်စောင့်ရှောက်ခွင့်မရသော မိဘ/စောင့်ရှောက်ခွင့်ရသူ သည် မှားယွင်းစွာ မိဘအုပ်ထိန်းချိန်ကို ငြင်းဆိုခဲ့လျှင် ကလေးအထောက်အပံ့ကို အမိန့် အရပေးရပါမည်။သင့်ရှေ့ နေ၏ အကြံဉာဏ်ကို ရယူပါ။ အထောက်အပံ့ပေးရန် ပျက်ကွက်ခဲ့ပါလျှင် နှင့်/သို့ မဟုတ် မိဘအုပ်ထိန်းမှုအချိန် ဝင်ရောက်စွက်ဖက်လျှင် ကလေးအတွက် ထိခိုက်နစ်နာနိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ သင်သည် တရားရုံးအမိန့် ကို ဖောက်ဖျက်လျှင် တရားရုံးကို မထင်မဲ့မြင်ပြုသည်ဟု ထင်မြင်ပါသည် နှင့် ဒါဏ်ငွေပေးရန်၊ တခြားမိဘ၏ ရှေ့ နေခများပေးရန် နှင့်/သို့ မဟုတ် ထောင်သွင်းအကျဉ်းကျခံရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်နိုင်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်အကူအညီ ဘယ်တွင်ရနိုင်သနည်း?

မိဘအုပ်ထိန်းသော အခွင့်အရေးများနှင့် တာဝန်ဝတ္တရားများ၏ နေရာသည် မိသားစု၏အသစ်လူနေမှုပုံစံ တပိုင်းသာဖြစ်ပါသည်။ အိမ်ထောင်ပျက်ပြားခြင်းနှင့် နောက်ဆက်တွဲပါလာသော အပြောင်းအလဲအများ

အပြားကို သူတို့ ညှိနှိုင်းရန်အတွက် မိဘများသည် ကလေးများ၏လိုအပ်ချက်များကို အာရုံစိုက်ရန် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ ခရိုင်အများစုသည် ကွာရှင်းထားသော မိသားစုများအတွက် မိဘပညာပေး နှီးနှော ဖလှယ်ပွဲ ကျင်းပပေးပါသည် နှင့် တချို့ ခရိုင်များသည် ကွာရှင်းထားသော မိဘများအတွက်နှီးနှော ဖလှယ်ပွဲ တက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထိုအစီအစဉ်သည် သားသမီးများသည် သူတို့ မိဘများကွာရှင်ရန် တုန့်ပြန်ရန် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးကို ထိုးဖောက်သိမြင်ရန်ပေးစွမ်းပါသည် နှင့် သူတို့ ကိုကူညီရန်အတွက် ထိုအပြောင်းအလဲ များကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် နည်းလမ်းများ အကြံပြုပါသည်။

အများသောတရားရုံးများသည် ကွာရှင်းပြီး သို့ မဟုတ် ကွဲနေပြီးသောအခါ မိသားစုကြားခံဖျက်ဖြေသူများ ဖြစ်သော မိသားစုကူညီရန် လေ့ကျင့်ထားပေးသောသူများကို အသုံးပြုပါသည်။ ကြားခံဖျက်ဖြေသူများသည် မိဘများသဘောမတူညီသောအရာများကို ပြန်လည်ဖြေရှင်းပေးရန် ကူညီနိုင်ပါသည် နှင့်ကလေးများ ပြုစု ရေးတွင် ပူပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါသည်။

အကယ်၍ သင်သည် အိမ်ထောင်ရေး နှင့်/သို့ မဟုတ် မိသားစု တိုင်ပင်ခြင်း ကွာရှင်းခြင်း မတိုင်မီ၊ အတွင်း သို့ မဟုတ် ပြီးနောက် လိုအပ်လျှင် သင်သည် အကြံပြုချက်များအတွက် သင့်ရှေ့ နေ့အစိုးရ အဖွဲ့ အစည်း၊ သင့် မိသားစုဆရာဝန် သို့ မဟုတ် ဘာသာရေး သို့ မဟုတ် တရားဓမ္မဆရာ ကို မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ သင့်အကြံပေး သူတယောက် အဖြစ် ဆရာဝန် တယောက် သို့ မဟုတ် ရှေ့ နေ့ကို ရွေးချယ်ပါ။ အထောက်အထားများ၊ သင်တန်း နှင့် လေ့ကျင့်ခွဲသော နှစ်များ အကြောင်းမေးပါ။

၃/၂၇/၂၀၁၄

© March 2014 Ohio State Bar Association

ဥပဒေအချက်အလက်များ လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲ
အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေ့များအစည်းအရုံး
PO Box 16562
Columbus, OH 43216-6562
(800) 282-6556 or (614) 487-2050
www.ohioabar.org

အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ်ရှေ့ နေ့ဖေါင်ဒေးရှင်း မှ ရန်ပုံငွေထုတ်ပေးပါသည်။

ဤအရာသည် ဥပဒေအချက်အလက် ပြည်သူများအတွက်အချက်အလက် လက်ကမ်းစာစောင် အတွဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ တခြားအရာများကို သင့်ရှေ့ နေ့ရုံး၊ အိုဟိုင်းအိုးပြည်နယ် ရှေ့ နေ့များအစည်းအရုံးကိုစာရေးခြင်း၊ သို့ မဟုတ် www.ohioabar.org တွင်ရယူနိုင်ပါသည်။

ဤလက်ကမ်းစာစောင်တွင်ပါဝင်သောအချက်အလက်များသည် အထွေထွေသာဖြစ်သည်နှင့် တချို့ တိကျသော တရားရေး ရာ ပြဿနာများကို ရှေ့ နေ့တယောက်ကိုအရင် မတိုင်ပင်ပဲ အသုံးမပြုသင့်ပါ။

þOya' a&;&mtcsuftvuvufurf;pmapmi fwbóni pm; oHoirsm; trsm; qHbuHawU&aom Oya' a&;&m jyomemrsm; twUfa, bk sowi f; tcsuftvufur; ay; ygon f/

တစ်ခါမှတစ်ခါ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးပေးရမည့် အခါများမှာ အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 တစ်ခါမှတစ်ခါ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးပေးရမည့် အခါများမှာ အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 တစ်ခါမှတစ်ခါ ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးပေးရမည့် အခါများမှာ အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 ယူဆချက်ပေါ်မူတည်၍ အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 နှစ်ဦးစလုံးအတွက် အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်
 အခွန်ပေးဆွဲခြင်း၊ အိမ်ထောင်ရေးနှင့်

With the permission of Ohio State Bar Association, the translation of this Brochure was completed by Asian Services In Action, Inc., which was financially assisted by the Ohio State Bar Foundation. The views expressed herein do not necessarily represent those of the Ohio State Bar Foundation.